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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

12/2018. 
 

J E G Y ZŐ K Ö N Y V E  
 
 
Készült: 2018. augusztus 30-án 9.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Faluház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Sport utca 1. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dudás Gergely alpolgármester 
 Dósa Istvánné képviselő 
 Hámori Imréné képviselő 
 Torma Andrea jegyző 
 
 Jakus Szilvia  közösségi ház vezetője 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Köszöntöm a képviselőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 4 fő jelen van, így az ülés 
határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Hámori Imréné képviselőt.  

A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. 
 
A képviselő-testület a javasolt napirendeket 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi napirendeket 
tárgyalja: 
 
Napirend 
 
1. Szociális célú tüzifa vásárlásához kapcsolódó támogatás iránti igény benyújtása 

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 

2. Szüreti rendezvény szervezése – szóbeli előterjesztés 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 

3. Felső Kocsma Majer Attila egyéni vállalkozó kérelme 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 

4. Egyebek 
 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szeretném tájékoztatni a testületet a folyamatban lévő felújításainkról. Az iskola-óvoda több mint 50%-osan 
elkészült. Le van számlázva, ki is tudtuk fizetni, mert megkaptuk a támogatási előleget. A kastélynál a 
tetőszerkezet már megújításra került, az ablakok, nyílászárók meg vannak rendelve. 
Az iskolánál ki kellett tolni a befejezési határidőt, de ez az oktatást nem befolyásolja, belül teljesen készen van. 
A téli szünetben felújításra kerül a két vizesblokk is, amit a kibontott nyílászárók értékesítéséből tudunk majd 
megvalósítani. 
A pályázatban nem szerepelt a radiátorok cseréje, de viszont a kondenzációs kazánra elveszítettük volna a 
garanciát, ha rákötünk erre az elavult és piszkos régi rendszerre, így puffertartályt építettek be, illetve szűrőket, 
amit majd havonta egyszer tisztítani kell, és így már működhet a rendszer. Ezt a kivitelező saját erőből végezte 
el. A radiátorokon ki lettek cserélve a rámenő szelepek - ez benne volt a pályázatban. Erre azért volt szükség, 
mert a kondenzációs kazán ezek segítségével vezérli magát. Be lesz állítva 22 fokra, és állandóan annyit fog 
tartani. A kazán csak akkor fűt, amikor kéri a levegő. Ez most tényleg jó lesz! 
A Sport és a Sziluska utcák felújítása kicsit csúszni fog, a kivitelező majd telefonál, hogy mikor tudnak jönni.  
Azt gondolom, hogy év végére minden felújításunk meglesz.  
 
A képviselő-testület egyhangúan elfogadta a Polgármester tájékoztatóját. 
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1. Napirend    Szociális célú tüzifa vásárlásához kapcsolódó támogatás iránti igény benyújtása 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Gondolom mindenki úgy dönt, hogy igényeljük! m3-enként 1.000 Ft + ÁFA-t nekünk kell állni, mint önerőt, 
plusz a szállítást. Tavaly 27 m3 fa volt. 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
A testületi ülés előtt beszélgettem Dósánéval, aki elmondta, hogy olyan igény merült föl, hogy nem lehetne a 
kiosztandó fát konyhakész állapotban átadni a rászorulóknak? Vannak köztük olyan személyek, akik nem tudják 
maguknak megoldani a fűrészelést, hasogatást. Én mondtam, hogy szerintem nem, mert az nekünk jelentene 
kiadást, mert úgy nem lehet megvenni a fát. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ölfában szállítják. Rajtunk múlik, hogy hogyan osszuk ki. 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
Diósjenőn 5.000 Ft/m3-ért vágják össze. Az ennyivel megnövelné a mi költségeinket, ha ezt bevállalnánk. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szeretném felhívni a testület figyelmét arra, hogy szűkös a költségvetésünk, a szerverszoba és a hivatal 
bekamerázása nem szerepelt benne, de meg kellett csináltatni, előírás volt. Nem volt a költségvetésbe a 
Zarándok úti forgalomcsillapító kiépítése sem. 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
Túlléptük a keretünket. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem mondom, hogy nem fogunk kijönni a pénzünkből, év vége előtt leülök a pénzügyesünkkel és akkor derül 
ki, hogy hol tartunk pénzileg. De van nekünk stihl fűrészünk és itt vannak a közmunkások, esetleg meg lehet 
oldani. Télen nem kell füvet vágni. Csak én félek ettől! Alpolgármester Úr, te hogy látod ezt? 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
A közmunkás munkaerő száma 3 fő, ez függ attól is, hogy mennyit szeretnénk összevágattatni velük, de ez is 
vitát szülne, hogy ki miért kapta összevágva, a másik meg miért kapta ölfába! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. Bocsánat, most hív az útfelújító vállalkozónk! 
 
A polgármester telefonbeszélgetést folytat az útfelújítás kivitelezőjével. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt mondta a kivitelező, hogy jövő hét második felében jönnek. Akkor én szabadságon leszek, úgyhogy 
Alpolgármester Úr, Rád hárul az ellenőrzési feladat. Kedden fogja pontosan látni, hogy mikor jönnek, és értesít 
engem és a hivatalt e-mail-ban, Zsuzsi pedig ki fogja értesíteni az utcában lakókat. 
Térjünk vissza a tüzifához!  
 
Dudás Gergely alpolgármester 
Az a véleményem, hogy vagy mindet összevágatjuk, vagy semmit! A közmunkások kevesen vannak, nem 
tudunk fedett helyre beállni, ki tudja, mikor romlik el az idő, ez így körülményes! Ha 10 m3 fölött lenne a 
mennyiség, az elég megterhelő lenne! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A tavalyi támogatásból van 7 m3 fára támogatásunk, és most az fölött kell döntenünk, hogy mennyit 
kérelmezünk. 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
Maradjunk a megszokott módszernél, hogy az ölfát szállítjuk ki a szétosztásnál. Három emberrel nem tudom 
fölvállalni! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Nekem is ez a véleményem! Szinte mindenkinek van hozzátartozója, akinek nincs, az hív valakit, aki 
megcsinálja. Ha 1-2 embernek összehasogatva vinnénk, akkor a következő évben már mindenki úgy kérné!  
 
Dósa Istvánné képviselő 
Más is úgy kérné. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kap tüzifát, én azt gondolom, hogy kicsit örüljön annak, hogy kap! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt javaslom, hogy igényeljünk 30 m3-t, mint tavaly! Benne legyen a 7 m3, vagy azon fölül igényeljünk ennyit? 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
A tavalyi mennyiséget is el tudtuk osztani! Senki nem jelezte felém, hogy kevés lett volna. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e valakinek más javaslata a 30 m3-en kívül? 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy 
az idén is benyújtsuk a szociális tüzifa vásárlásához nyújtott támogatás iránti igényünket 30 m3 tüzifa 
igénylésével, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a szociális célú tüzifa vásárlásához kapcsolódó támogatás iránti igény 
benyújtását, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
 

74/2018. (VIII.30.) Képviselő – testületi határozat  
 

Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, hogy Magyarország 
2018. évi központi költségvetéséről szóló 2017. évi C. törvény 3. melléklet I.9. pontja 
alapján a települési önkormányzatok 2018. évi szociális célú tüzelőanyag vásárlásához 
kapcsolódó támogatása jogcímen, a belügyminiszter által kiírt pályázat alapján szociális 
célú tűzifa vásárláshoz kapcsolódó támogatásra 30 m3 mennyiségű tüzifa vásárlására igényt 
nyújt be.  
A képviselő-testület nyilatkozik, hogy Tolmács Község Önkormányzata a pályázati 
kiírásban előírt feltételeket vállalja, a szociális célú tűzifában részesülőtől ellenszolgáltatást 
nem kér, valamint a támogatás igénybevételéhez szükséges 38.100 Ft önrészt és a felmerülő 
szállítási költségeket a 2018. évi költségvetésben a tüzelőanyag beszerzés és egyéb 
szolgáltatás rovaton tervezett keretösszeg terhére biztosítja. 
  
Határidő: 2018.08.31. 
Felelős: polgármester 

 
 
 
2. Napirend     Szüreti rendezvény szervezése - szóbeli előterjesztés 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Átadom a szót Jakus Szilvia közösségi ház vezetőnek, a szüreti rendezvény főszervezőjének. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Minden szinte ugyan úgy lesz, ahogy szokott. A felvonulásnál mindig nagy kérdés a bíró és a bíróné. Fölírtam 
magamnak két házaspárt: Balogné Havai Nikolettáékat és Farkas Eszteréket, akiket megkérdezek, hogy 
vállalnák-e. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Szerintem a Féja Fruzsiékat is kérdezd meg! Farkas Eszternek és Fruzsinak van ruhája, a Niki pedig be tudja 
szerezni, ha elvállalja. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Jó, akkor őket kérdezem meg. A kisbíró Kaliczka Patrik, nagyon lelkes! Szükség lesz borra és pogácsára. Bor az 
lehet, hogy kicsit több kell, mint tavaly volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom mennyi volt tavaly! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Három kanna? Az lehet? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
20 literes kannákban volt, szerintem kettő. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Lehet, nem emlékszem. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, akkor most lesz három kannával. Annak elégnek kell lenni! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Pogácsát 10 adagot a konyhán megsütnek és ehhez még 8-9 kg-ot kellene venni. A traktorosoknak a 
káposztáshasét megvehetjük? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezt ki fogja fizetni? Vagy ezt mind mi önkormányzat fizeti? 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Tavaly nem volt és ezt sérelmezték, hogy pénzt nem kérnek, amiért eljönnek felvonulni. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Feldobták a hangulatot, hogy itt voltak. Még látványosabbá tették a felvonulást!  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ebben a leírásban amit csináltál, jó volna látni valami árat! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Lehet tájékozódni az árakról, még kell kenyér is, jó, az nem nagy összeg. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Kettő kell? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, az egyiket előre összevágjuk, azt is oda tesszük az egész kenyér mellé az asztalra, mert tavaly az volt a baj, 
hogy mire összevágtam, addigra mindenki elszéledt! 
Az önkormányzatot terhelné a bor, a pogácsa, a pogácsa alapanyag, a kenyér beszerzése és a zenekar költsége. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Meg a szendvics alapanyagot is az önkormányzat szokta megvenni. Nem? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Most több kell mindenből, és hozzá jön még a hasé. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Eldobhatós poharak is kellenek. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Mi a javasolt mennyiség? 200 db, vagy több? 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
Ha marad, abból nem lesz gond, ha elfogy az lesz a gond! Egy biztos, egyre többen vesznek részt ezen az 
ünnepen.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Volt, aki megkérdezte tőlem, hogy érdemes-e ezt a felvonulást megrendezni, mert egyre kevesebb a néző? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha belegondolsz, valóban így van! De ez azért van, mert mindig több a beöltöző! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Becsatlakoznak a sorba! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az Alapítvány, hogy áll most? Tudjuk támogatni a rendezvényt, van rá lehetőségünk? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A falunapra 330.000 Ft-ot adott az Alapítvány. 400.000 Ft-ot vettek ki a falunap előtt, a fennmaradó összeg az új 
elnökasszonynál van. A személyi változásról szóló alapító okirat módosítást a bíróság elutasította, az Ügyvéd Úr 
azt mondta, hogy addig fogjuk beadni, míg át nem vezetik a változásokat! 
 
Hámori Imréné képviselő 
De van még benn pénz egyébként? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
A sátorból is kellett, hogy jöjjön be! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Így van! Meg fogom nézni, hogy mennyi van a számlán, de szerintem 500.000-600.000 Ft-nak kell lenni. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Azért kérdezem, hogy a szüreti rendezvényre van-e lehetőség támogatás nyújtani az Alapítványból? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. Az Elnök Asszonynál van 70.000 Ft, szerintem azt erre szánták! Nem adták még oda? 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Nincs még nálam. Az mire költhető?  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amire szükséges! Bornemisza Erikát kérdezd meg, nála van. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Jó, de a szüretre, vagy bármire? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha szüretre kell, akkor arra, ha az adventre kell, akkor arra! Szerintem a szüretre kellene, mert adventra már 
látjuk, hogy az 1%-ból mennyi pénz folyik még be. Azt sem tudom, hogy a sportolók hányszor keresték meg az 
Alapítványt, mert sűrűn járnak megint! 
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Hámori Imréné képviselő 
Szilvi, akkor te már felhasználhatod a szüretre a pénzt, vásárolhatsz belőle. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nincs kidolgozva, hogy mit fizet az önkormányzat! Hatalmazzatok meg és én felügyelem a költekezést!  
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Felmerült a felvonulásnak egy útvonal. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amit én tudok: a Sziluska utcán végig menni és a Béke vagy a Szabadság utcán visszajönni a Szent Lőrinc útra. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Szerintem ez jó ötlet! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Füvellőbe - ha arra mennénk - nem tudnának megfordulni a traktorokkal. 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
A postához készítünk ki bort a kínálgatáshoz. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha ilyen hosszú menet lesz, akkor nem is 14 órakor kellene kezdeni, hanem 13-kor. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Az korán van! Nem fognak kijönni, mert sok a kicsi gyerek! A 14 óra is majdnem korai! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igaz! A terményáldás lehet 17 órakor is. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Igazából mindegy, a bálra érjen vissza a menet! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A zenekar, ha egyedül jön akkor 70.000 Ft, ha ketten, akkor 130.000 Ft. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Ebbe benne van a menetben való zenélés is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tavaly drágább volt! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Igen, a mostaniak olcsóbbak lesznek! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szerintem használd föl az Alapítványi támogatást, mert még a sátor bérbeadásból is lesz az Alapítványnak 
bevétele! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Mindent ebből a 70.000 Ft-ból tervezzek be? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az önkormányzat szokta venni a bort és a pogácsát! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A kenyeret megoldom én! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A bál bevétele az óvoda-iskola javára lesz most is. Ők is szoktak venni valami alapanyagokat, szervezik ők is 
vagy nem? 
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Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Most én szervezem az egészet! Tavaly 10 tömb tombola szelvényt vettünk és elfogyott! 
 
Hámori Imréné képviselő 
És a biztonsági személyzet meg lesz oldva? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A rendőrség tud róla, bejelentettük a rendezvényt, annyit lehet még kérni, hogy este is nézzenek el a bál 
környékére. Polgárőreink sajnos nincsenek. Itt volt az egyik legjobban működő polgárőrség és most sajnos 
nincsenek! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Almát tudsz szerezni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom, de elképzelhető, hogy igen, majd megkérdezem a Polgármester Asszonyt, tavaly is ő adta. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Büfé: Felső kocsma. Szeretnék táncházat ismét a bál előtt! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az is pénz? 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Igen. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szeretném, ha megbízna a testület a szüreti rendezvény pénzügyi felügyeletével. Remélem, bízik már bennem 
annyira a testület, hogy tudja, hogy nem szórom el a pénzt! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Bízunk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A plakátot majd úgy kell megcsinálni, hogy az új útvonal legyen rajta, hogy tudják az emberek, hogy merre kell 
menni. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármester a szüreti rendezvényhez szükséges kiadások felügyeletével. 
 
 
 
3. Napirend    Felső Kocsma Majer Attila egyéni vállalkozó kérelme 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az első Tolmácsi Rock Fesztivált szeretné megszervezni. Annyit kér a testülettől, hogy a mobil színpadunkat és 
a hangosításunkat adjuk oda, ennyiben támogassuk a fesztivált. Minden engedélyt, ami szükséges a 
rendezvényhez, azt természetesen beszerzi. Szeretnének egy adomány dobozt is kitenni, és a testület határozza 
meg, hogy kinek a javára legyen felajánlva. Mi a véleményetek, oda adjuk a kért eszközöket erre a 
rendezvényre? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Örülünk, hogy rendeznek! Persze, adjuk oda! Senki nincs ott a környéken, aki a zaj miatt majd problémázik? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt mondták, hogy megkeresik a szomszédokat! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Olyan biztosítást és biztonsági rendszereket kell nekik kiépíteni, hogy megkapják az engedélyeket, hogy abban 
hibát ne lehessen találni! Az út sem az önkormányzaté, úgy hogy a közúttól kell engedélyt kérni. 
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Dósa Istvánné képviselő 
Akkor ez egy héttel előbb lesz, mint a szüreti! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Nem baj az! Van mozgás! 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 
hogy az önkormányzat tulajdonában lévő színpadot és hangosító berendezéseket ingyenesen használatba adjuk 
az I. Tolmácsi Rock Fesztivál megrendezéséhez, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta  Majer Attila egyéni vállalkozó kérelmét, és 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a következő határozatot:  
 

75/2018. (VIII.30.) Képviselő – testületi határozat  
 

Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja Majer Attila egyéni 
vállalkozó szervezésében megvalósuló, a tolmácsi Felső Kocsma területén 2018. 
szeptember 29-én megrendezni tervezett „I. Tolmácsi Rockfesztivál” megnevezésű 
rendezvény megrendezését, melyhez Majer Attila szervező kérelmére – tekintettel arra, 
hogy a rendezvény közösségi célt is szolgál: bővíti és színesíti a tolmácsi rendezvény-, és 
programkínálatot, ezáltal Tolmács település közösségét és Tolmács község hírnevét 
szolgálja - Tolmács Község Önkormányzata a rendezvényhez térítési díj nélkül, ingyenesen 
használatba adja az Önkormányzat tulajdonát képező mobil színpadot és a hangtechnikai 
eszközöket (hangosítás). A szervező az ingyenesen használatba vett eszközökért teljes 
felelősséggel tartozik, felelős az eszközök biztonságáért, köteles azt a biztonsági előírások 
szerint használni. A szervező Majer Attila az eszközökben esetlegesen bekövetkező kárt 
köteles teljes mértékben megtéríteni, vagy helyreállítani.  
Tolmács Község Önkormányzatát a rendezvény megszervezésével, biztonságos és jogszerű 
lebonyolításával kapcsolatban semminemű felelősség nem terheli. 
A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert az e határozatban foglaltak 
végrehajtására és a szükséges intézkedések megtételére. 
  
Határidő: 2018. szeptember 29. 
Felelős: polgármester 

 
 
 
4. Napirend   Egyebek 
 
 
Hámori Imréné képviselő 
Nagyon örülök, hogy sikerült felújítani és átadni a borházat! Szép lett! Köszönjük azoknak is, akik ezt 
berendezték az átadóra! Nagyon szép esemény volt, örülünk neki! 
A másik az Óvoda-iskola! Az óvodában bent voltan, láttam, hogy belül is nagyon szép! Megtörtént a felújítás, 
gyönyörű minden! A vezetőnek is elkészült a kis irodája. Nagyon örülök neki! Amit szeretnék még: az óvoda 
kerítését kellene felújítani! Baleset veszélyes az egész! Tudom a pénz, pénz! Az intézmény udvarának 
zárhatónak kell lenni! Annak idején ezt írta elő a törvény. Nem hiszem, hogy változott azóta! Oda boldog, 
boldogtalan bemegy. Sajnos tönkre teszik a játékokat és a kerítést is! Nincs esetleg pályázat kiírva játszótér 
építésre? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nincs. 
 
Hámori Imréné képviselő 
A kerítés felújítása nagyon fontos lenne, mielőtt valami baj nem történik! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hogy jön ide a játszótér? 
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Hámori Imréné képviselő 
Ha lenne egy játszóterünk, nem használnák az óvoda-iskola udvarát! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És hol lenne a játszótér? 
 
Hámori Imréné képviselő 
A vasútnak a lapos részén! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az nem a miénk! 
 
Dósa Istvánné képviselő 
És a kastélykert alsó részén? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ahol régen az óvoda udvar volt! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az a terv a részemről, hogy az idén elkészül a kastély, és jövőre megcsináltatnánk a kerítést is! A jelenlegi 
óvoda-kerítést én lebontatnám, mert nagyon nem szép látvány ott! A kastély felújításra a pályázatot úgy nyertük, 
hogy ott kell tartanunk a rendezvényeket. 
Jelen pillanatban nincs olyan helyünk, ahol játszóteret tudnánk kialakítani. A MÁV-tól próbálom megszerezni 
azt a területet, amit mondtál, de a fülük-botját sem mozdítják! Jó lenne a játszótér, de igazából hely nem nagyon 
van! A kastélykerítést kell felújítani, lefesteni. Ha nem írnak ki rá pályázatot, akkor önerőből kell megoldani, és 
akkor lenne az óvodának zárható kerítése. Van már három óvónő, és kettő dajka. Jobban tudnak figyelni a 
gyerekekre. Mi annak idején 40-en voltunk két óvónővel és egy dajkával! Értem én, hogy a törvény szerint kell! 
De játszótérre most nincs pályázat. 
 
Hámori Imréné képviselő 
A zárt kerítést meg kell oldani! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jövőre lesz a kastély átadása, addigra szeretném, ha a kerítés felújítása is elkészülne. Sok olyan fa is van a 
kastélykertben, amit ki kellene vágni, esetleg platánokat ültetni a helyükre. Lehetne egy szép kastélykertet 
csinálni ott, és a gyerekeknek is lenne egy szép, nagy hely, ahol tudnának szaladgálni. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ha már zárhatóan körül van kerítve, az jó! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
De ha napközi után bezárjuk a kaput, akkor megint nincs játszótér, mert nem tudnak bemenni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen, ez a baj! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azon gondolkodom, hogy a Béke utca elején van egy terület – Magdi, a kertetek végénél - ahol ki lehetne 
alakítani a játszóteret. Azt nem tudom, hogy el kell-e keríteni a játszóteret? Vajon kihasználnák-e? Oda 
mennének? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Szerintem biztos! 
 
Dósa Istvánné képviselő 
A MÁV-val kellene még beszélni, mert a legjobb hely a vasút mellett lenne! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az biztos! Mi kaszáljuk már hány éve! A megkeresésünkre annyit írtak vissza, hogy a vasúti nyomtávtól 5 
méteres távolságban lévő területet nem adhatják el. 
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Hámori Imréné képviselő 
Nem is az kellene nekünk! A Rozika néni felé eső rész lenne jó! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Meg fogom sürgetni őket, de nehogy azt hidd, hogy ingyen megkapjuk! Nem is a MÁV értékesíti, hanem a 
vagyonkezelő foglalkozik ezzel. 
 
Dósa Istvánné képviselő 
Jó lenne, mert az a falu közepén van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A buszmegálló mellett az meg a mi tulajdonunk, és úgy tudom, hogy a buszmegálló egy része is átér a MÁV 
területre. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Gyűjtést is lehetne szervezni a játszótér érdekében! Sok a kisgyerek és vannak módosabb családok is a 
községben, hátha adakoznának! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amikor 2007-ben megcsináltuk a játszóteret, akkor került 500.000 Ft-ba. Amit most szabványos játékokat 
beszereltettünk három darabot, az volt 1.000.000 Ft. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen, tudom, hogy drágák! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Körülbelül 3.000.000 Ft-ból lehetne egy kis játszóteret csinálni. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Semmi támogatás nincs játszótér építésre? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Régebben a LEADER-ben volt, de most nincs. 
 
Dósa Istvánné képviselő 
Pedig van vagy 60 gyerek a faluban, akit a játszótérre be kéne engedni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Feri, próbáld megsürgetni a terület megvásárlását! 
 
Dósa Istvánné képviselő 
Évek óta rendben van tartva, azt vonják le az árból! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ott az épület, azt is kértük. Adnák elvileg. Kint voltunk öten vagy hatan, amikor eljöttek a MÁV vezetőségétől.  
 
Hámori Imréné képviselő 
Arról nincsen szó, hogy visszaállítják a vonatközlekedést erre? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Megkérdeztem! Azt mondták, hogy ez végleg nincs megszüntetve! Ideiglenesen van csak megszűntetve! Jövőre 
a költségvetés tárgyalásakor eldöntjük, hogy utat újítunk-e föl, vagy játszóteret csinálunk! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Jó! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A Béke utcai terület az önkormányzaté, de tény, hogy a buszmegálló melletti terület központban van, jobb hely! 
Azt még meg lehet kérdezni a vagyonkezelőtől, hogy nem vásároljuk meg, de játszóteret szeretnénk kialakítani 
rajta, és járuljon hozzá. 
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Dudás Gergely alpolgármester 
Mit csinálnának velünk, ha rendbe tennénk a terület, és hipp-hopp ott lennének a játékok? Azt a területet a MÁV 
soha nem használta! Az kertként funcionált annak idején! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A Csóri Miklós elkészítette a vázrajzot is, hogy melyik földrészt szeretnénk megvenni. Ezt elküldtük a MÁV-
nak, visszaírtak, hogy részükről jó, várják a hozzájárulásokat. Nem tudom, hogy most hol tart az ügy. Szerintem 
még a szhatóságok se válaszoltak vissza a MÁV-nak, hogy el tudjanak menni a vagyonkezelő felé! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Van az a ház a Zarándok út sarkán, annak a kertvégéből nem lehetne leválasztani egy játszótérnyit? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az magánterület, nem az önkormányzaté! És az is kiesik a központtól! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Annyira nem! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Szerintem jól látható helyen van. Közel van az ovi, suli. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Kérdezd meg a tulajdonost, hogy nem adna-e el belőle? 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
A parkba nem lehetne egy pár játékot beépíteni, hiszen annyi gyerek jár ide? Árnyék is van. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az meg az egyház tulajdona. 
 
Torma Andrea jegyző 
Én nem vinném el ebbe az irányba a parkot! Belezsúfolni két különböző funkciót? Az egyik a pihentető 
nyugalom, rekreációs park, a másik pedig a ricsaj, mozgás, játék.  
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Ez igaz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A buszmegálló mögötti terület lenne a legalkalmasabb! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az biztos! 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
Ez a jövő zenéje, ezen még lehet gondolkodni! 
Az óvodai mászókán én már rendszeresen cserélgetem a fa elemeket, de maga a tartó szerkezet el van korhadva! 
Az egész mászókát le kellene cserélni! Beszéltem az óvónővel is, megígértem, hogy itt az ülésen elmondom, 
hogy azt ki kell cserélni 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az óvodai játékokat minden évben felül kell vizsgálni, ez előírás! Azt már több, mint 10 éve vettük. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A költségvetés tárgyalásakor visszatérünk rá. A játszótér felülvizsgálata mindig megtörténik. Amit én nagyon 
szeretnék jövőre: Szabadság utca felújítása, kastély kerítés felújítása, a hivatal épületének külső-belső felújítása, 
mert még nem volt belülről festve! 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
A hivatal felújításával kapcsolatban annyit szeretnék mondani, hogy a kazánok állapota kriminális! Szó szerint el 
vannak alulról rohadva! Azt már talán csak a vezetékek tartják meg a helyén! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Arra már megcsináltattuk a gázterveket is, az biztos, hogy le kell cserélni. Az megint lesz 1-2 millió forint. Az 
egész felújításra kellene 10-15 millió! A jövő évi költségvetésnél eldöntjük, hogy mi legyen fontos. 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
A postán megkérdezte tőlem egy illető, hogy előttük a korlát mikor lesz már kicserélve? Beszéltem az asztalossal 
is, aki azt mondta, hogy ha a korlát felfogatásához szükséges tartó tuskókat kiépítjük, akkor Ő meg tudja méretre 
csinálni a korlátot és felszerelhető lesz. Hát akkor csináljuk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Rendben! 
 
Dósa Istvánné képviselő 
Beszéltünk már a Füvellő utcai kanyarban parkolókról! Még mindig tudnak tetőzni! Most megállnak a fél járdán 
a kanyarban! Ezt már egyszerűen nem érti az ember! Most már a járdán sem lehet menni! Nem értem, hogy 
miért ott parkolnak? Direkt csinálják? Nem tudom! Eddig a másik felén álltak, talán kicsit jobban látszottak. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Valami megoldást találunk rá! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A forgalomlassító miatt a biciklis közlekedés nehézkes a Zarándok úton. Figyelem, hogy az autósok is próbálják 
kikerülni, letérnek az útról, amennyire csak tudnak. Én is úgy próbálok biciklivel közlekedni, hogy lemegyek az 
útról. Mi a tapasztalat? Lassítanak? Sok pénzbe került, ezért érdekelne, hogy van-e haszna? 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
A teherautó most is ugyanúgy megy végig rajta, pedig 5 tonnás tábla is van kirakva! Még talán jobban, mert a 
két bukkanó után csak úgy nyomta neki a gázt! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Lassítanak, mert muszáj! Azért van, aki átszáguld rajta! 
 
Dósa Istvánné képviselő 
Előbb vagy utóbb széthull az autója! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Jó, akkor lett valami haszna! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az 5 tonnás táblára visszatérve: ki kellene tenni alá a kivéve célforgalom feliratot, hogy a szippantós autóst és a 
faszállító autóst ne büntessék meg, ha abba az utcába kell mennie. 
A korlátra visszatérve: fogok beszélni egy vállalkozóval, hogy adjon nekem árajánlatot, hogy mennyiért 
készítené el a tartótuskókat. 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
Amit én javasoltam volna felszerelési megoldást, azt nem kellene hegeszteni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
De már mindegyikhez megvettük a vasakat! Mondja meg a vállalkozó, hogy hogyan tudja megcsinálni, hogy 
biztonságos legyen, és mennyiért. 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
Én ezt támogatom! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Én is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Rendben, intézem, és legalább időben el fog készülni mindenhol. Tőlem is sokan kérdezik, hogy mikor lesz már 
kész mindenhol az új korlát? Nem volt jó ötlet a közmunkásokkal végeztetni. 
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Felkeresett Koskár Mihály, – régen Ő csinálta a kutak fa burkolatát - hogy ha lehetséges, felújítaná, mert látja, 
hogy idő közben nagyon tönkrementek. Volt még egy megkeresés is, hogy a Füvellő utcai kutat is jó lenne, ha 
beburkolnánk fával, az is hagy legyen olyan, mint a többi. Szerintem mehet ez a felújítás, mit szóltok? 
 
Dudás Gergely alpolgármester 
Legyen, mert valóban tönkrementek! 
 
 
További hozzászólás nem volt. 
A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülésen folytatta. 
 
 
 
 
 
 Hajnis Ferenc  Torma Andrea 
 polgármester jegyző 
 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 

 
 
 

Hámori Imréné 
képviselő 


